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 XIX. ročník          94. číslo       leden 2018 

PF 2018 
   Čas neúprosně běží a stačí minutka po půlnoci a je tu nový rok 2018. Na Jakubské návsi (snad 

již podevatenácté) hořela vatra a na zdraví se ťukalo šampaňským. Ovšem počasí vonělo skoro 

jarem. Zavzpomínejme si ještě na poslední události z listopadu a prosince minulého roku. 

 

Poručíme větru, dešti… 

   Neporučíme, ale čekali jsme, jaké nám počasí nám vyjde. Na pátek 17. listopadu byla totiž na 

programu akce: „Slavnostní otevření ulic V Mejtě, V Dubí a Severní“. Ve 12 hodin pršelo, ve 13 

hodin poprchávalo a kolem 14té hodiny se kohoutek s vodou zavřel! Byl to očekávaný čas, kdy se 

začala instalovat fotogalerie „Historie i současnost rodinných domků v ulici V Mejtě a Severní“. 

Jediná příležitost, kam fólie s obrázky pověsit a přikolíčkovat, byl drátěný plot u Frýdlů. Povedlo 

se! Ve 14:30 sláva začala! 

Pan starosta ing. Semerád a pan Petr Huk poděkovali firmě za celý průběh prací s náročnými 

postupy jednotlivých etap a za práci dělníků, respektujících potřeby a přání občanů. Pan starosta 

také poděkoval občanům za pochopení a trpělivost při rekonstrukci ulic. Pomyslnou stužku 

přestřihli – přejeli – závodníci malí, větší i školáci na kolech. A první nemotorová projížďka 

ulicemi byla odstartována. Provoz v ulici je omezen na maximální rychlost 30km/hod, což všichni 

dodrželi! V cíli pak na ně čekaly mandarinky a sladkosti.  

Fotogalerie doplněná popisy z historie jednotlivých rodinných domků zaujala přítomné občany 

k pozornému pročítání. Výstavba většiny domků začala v roce 1927 a během jednoho až dvou let 

byly postaveny a odsouhlaseny k bydlení.  

Veškeré informace o jednotlivých rodinných domcích vypátrala a sepsala paní Ludmila Žáková 

z dokumentace archivu obce. Za její pečlivou a náročnou práci jí moc děkujeme. Fotografie ulice 

před opravou zachytil pan starosta, průběh prací paní Lenka Vajdová a současné fotografie 

jednotlivých domů jsou od pana Miroslava Jansy. 

Adventní koncert 

   2. prosince 2017 se v kostele sv. Jakuba Většího konal adventní koncert. Poprvé to bylo v roce 

2014, takže letos se jednalo již o 4. návštěvu smyčcového tělesa z členů Symfonického orchestru 

Českého rozhlasu Praha. Tachlovický občan pan Jiří Škoda přizval své kolegy muzikanty a paní 

Pavla Škodová skladby uváděla slovem. Výběr skladeb byl vynikající, samé známé tóny. A právě 

prostředí kostela dalo hudbě neobyčejnou krásu a přineslo pocit klidu do předvánoční doby.  

Rozsvěcení vánočního stromečku 

   Na první adventní neděli 3. prosince 2017 se rozsvítil na návsi vánoční stromek a také překrásný 

betlém. Navštívil nás i Mikuláš s andělem a s hlučným doprovodem tří čertů. Kdo se jich nebál, 

tak musel být silná nátura! Miluláš rozdával sladkosti, drobnosti jsme si mohli nakoupit na 

vánočních trzích. Ohňostroj podtrhl atmosféru večera.  Od roku 2009 akci organizuje spolek 

TOPAS, letos s pomocí členů spolku Veterán traktor Tachlovice. Za příjemný podvečer děkujeme.  

Školní akademie 

   V pátek 8. prosince 2017 žáci ZŠ a MŠ Tachlovice opět připravili AKADEMII v Nučicích. A 

bývalé Lido-bio Nučice praskalo ve švech. Za letošní téma zvolili: „Zvířata kolem nás“. Děti byly 

dokonale přestrojené za zvířátka. Nejen ta, která jsou kolem nás, ale i za zvířata z Afriky. 

Vynikající a dlouhá scénka byla o slepičce v anglickém a českém jazyce. Předvánoční atmosféru 
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naladila hudba, písničky o zvířatech a koncert na flétny. Odcházeli jsme s nadšením, jaké máme 

šikovné děti – školáky.                             /A.T./ 

 

Tříkrálová sbírka 2018 
 

   Ve dnech 6. - 7. 1. 2018 proběhla v naší obci již potřetí Tříkrálová sbírka. Tři skupinky králů 

procházely Tachlovicemi, koledovaly a zpívaly. Díky jejich snažení a hlavně díky štědrosti vás 

všech, kteří jste otevřeli nejen svá srdce, ale hlavně peněženku, letos výtěžek sbírky činí parádních 

20 672,00 Kč. Výnos Tříkrálové sbírky z největší části tradičně putuje na podporu lidí v nouzi, 

žijících na území ČR. Jde o různé formy pomoci pro nemocné, osoby se zdravotním postižením, 

seniory, matky s dětmi v tísni a další. Sbírka podléhá předem daným pravidlům pro rozdělení 

výtěžku. Bližší informace můžete získat na www.trikralovasbirka.cz.   

Velké poděkování patří všem, kteří přispěli!!!  
/M.Š/ 

 

Výsledky II. kola volby prezidenta České republiky v Tachlovicích 
 

   Voleb se ve II. kole zúčastnilo 499 voličů ze 750 oprávněných a odevzdali 496 platných 

volebních lístků. Volební účast byla tedy 66,53 %.  Pro Miloše Zemana odevzdalo své hlasy 177 

voličů, což je 35,69 %. Pro Jiřího Drahoše hlasovalo 319 voličů, což je 64.31%. 

V celostátním hlasování zvítězil Miloš Zeman s  51.36 %  odevzdanými hlasy. 

 

JE NÁS PĚT . . . tři kluci a dvě holky 
   Jmenujeme se Kas, Kes, Kis, Kos, Kus a patříme do čeledi drozdovití: Turdus Merula KOS 

ČERNÝ. Žijeme v horní části Tachlovic, jak se říká Na vrškách. Naším bydlištěm je především 

obývák v zahradách, jídelna u Horáků, kde je hodně spadaných jablek a u Tůmů na veliké 

hromadě kompostu s pestrým jídelníčkem a ještě krmítka v okolí. Ovšem luxusem je rozlehlá 

koupelna, bazén, který představuje široký prohnutý plech, ve kterém se drží voda asi 8-10 cm 

hluboko. Že se tu koupeme v létě, nikoho nepřekvapuje, ale my tento luxus využíváme i v zimních 

měsících. Studená, ba i ledová voda nám nevadí. Cachtáme se, čechráme si křidélka a dodržujeme 

bazénový rozvrh hodin. My kosáci tu jsme kolem 8 – 9 hodiny. Před polednem nastupují, tedy 

nalétávají sýkorky, a protože si pořád něco prozpěvují, sejde se jich tu i devět štěbetalek. Ale 

vrabci tento rozvrh nedodržují. Vycachtají se, jak se jim to kdy zlíbí. Kdo nad naší otužovací 

činností ohrnuje nos – tedy zobák, jsou dámy hrdličky. Ty se chodí jen zdvořilostně napít. Za ty 

dva roky jsme si užili i několika mrazivých dnů – voda zamrzla, bruslení po drápkách nás nebaví, 

tak nastupuje naše pozorovatelka, která nás sleduje z okna a přijde, rozbije led, přinese novou 

vodu a vše je v pořádku. A s příchodem jara se těšíme na třešně, v létě na jahody a k podzimu na 

černý jeřáb. Ať nás plaší zahradnice, jak chce, stejně si nazobeme, co a kdy chceme.  

          PF Vaši Kosáci      
                                           

„Ne hornické činnosti v lomu Kuchařík a jeho rekultivaci po roce 2017“ 

 
Zastupitelstvo obce Roblín má rozhodovat o záměru hornické činnosti v lomu Kuchařík a jeho 

rekultivaci po roce  2017. V případě schválení by to znamenalo dlouhodobé zvýšení zátěže v obci 

Roblín a Kuchařík, ale také v okolních obcích a tedy i v Tachlovicích. Zejména by se zvýšila 

prašnost, hluk, dopravní zatížení nákladními auty a další negativní jevy.  

Nesouhlas mohou občané vyjádřit podpisem petice, která je k dispozici na Obecním úřadě 

Tachlovice. 

http://www.trikralovasbirka.cz/
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Zprávy ze školy 
 

   Rok 2018 je v plném proudu a my bychom si zimu představovali určitě trochu jinak. Místo, 

abychom s dětmi stavěli sněhuláky, bobovali a oddávali se zimním radovánkám, vybíráme při 

pobytu venku vydlážděné chodníky a vyhýbáme se blátu a loužím. Po sněhu není ani památky a 

navodit správnou motivaci v zimním období při výtvarné nebo pracovní činnosti je dost obtížné. 

Jak máme malovat nebo kreslit zimu, když venku je vše smutně zelené, šedé? Nedá se nic dělat, 

všechno překonáme a radujeme se z jiných, pro nás důležitých věcí. Projekt „Školička hrou v 

Tachlovicích“, který je zaměřen například na nové metody ve vyučování, vzájemnou spolupráci 

pedagogů, odborně zaměřená setkávání s rodiči nebo práce školního asistenta, je ve své 2. 

polovině. Ve škole i školce už od února 2017 pilně pracujeme na dílčích projektech. Ve škole 

probíhala tandemová výuka při hodinách výtvarné a hudební výchovy. Daných úkolů se velmi 

pěkně zhostily paní učitelky Mgr. Miroslava Janíková a Mgr. Milena Brychtová. V určených 

hodinách pracovaly paní učitelky současně a vnášely do hodin jinou, pohodovou a zajímavou 

atmosféru. Dvě vyučující v jedné hodině je pro žáky příjemná změna a dá se využít zase jiným 

způsobem než klasická hodina. Tandemovou výuku ukončily paní učitelky v prosinci 2017. Další 

téma projektu je sdílení poznatků v hodinách s jinou školou. Oslovili jsme ZŠ Jinočany a provedli 

návštěvu a hospitaci. Získané poznatky konzultujeme a jsou velkým přínosem pro obě zúčastněné 

strany. V listopadu jsem absolvovala školení v Horním Maršově na téma „Čtenářská gramotnost“. 

Je to dalším nutným krokem v projektu (32 hodin). Při třídenním pobytu jsem načerpala plno nové 

inspirace a získala důležité materiály, které využijeme v naší škole v rámci ČJ. Nyní v lednu byly 

ukončeny další dva dílčí projekty – doučování a čtenářský klub. Doučování probíhalo 1x týdně 

pod vedením paní učitelky Jany Šubrtové. Paní učitelka s dětmi nenásilnou a hravou formou 

opakovala probrané učivo českého jazyka ve 3. a 4. ročníku. Velmi děkujeme za pomoc a 

trpělivost s našimi žáky. Čtenářský klub, pod mým vedením, se konal každý čtvrtek 1,5 hodiny. 

Čtvrtek hlavně proto, že jsme využívali otevírací dobu místní knihovny v Tachlovicích. Do 

čtenářského klubu byli zapsáni žáci 1. ročníku a končili jako žáci 2. ročníku. Téma první části byla 

finanční gramotnost. Pomocníkem mi byla publikace od Vladimíra Pikory a Markéty Šichtářové 

Zlatý poklad. Návštěva knihovny byla vždy 1x za měsíc a paní knihovnice Jana Žáková 

připravovala témata na čtenářskou gramotnost. S dětmi jsme zažili „chvilku poezie“, kde se 

zúčastnili diváci, akce měla velký úspěch. Protože celoročním tématem máme „Zvířata kolem nás“ 

i knihy, které jsme vybírali, studovali a prohlíželi, byly o zvířatech a nejenom o nich. Děti si 

přinesly i svoje vlastní knihy a krásně je prezentovaly ostatním dětem. Při hodinách se ilustrovalo, 

vyprávěli jsme si, vymýšleli příběhy či pohádky. Autobusem jsme vyrazili do knihovny do 

Jinočan, kde nás paní knihovnice také mile přivítala. Na závěr jsme si zahráli divadlo. Myslím, že 

tato činnost byla také pro děti velmi motivující a že návštěvy v naší knihovně budou nadále 

pokračovat a přivedou tam další pilné čtenáře. Vloni jsme se aktivně, za podpory rodičů a paní 

knihovnice, zúčastnili noci s Andersenem a letos už se znova chystáme 23. 3. 2018. Ve škole nám 

také v rámci projektu EU pomáhá školní asistent pan vychovatel Roman Valach. Projekt 

samozřejmě funguje i v naší mateřské škole. Proběhla beseda s rehabilitačním pracovníkem na 

téma motorika dětí. U předškolních dětí pracuje školní asistentka paní Bc. Jana Ejemová. 

Všem rodičům i občanům chceme velmi poděkovat za sponzorské dary a také za podporu při sběru 

starého papíru a víček od PET lahví. Poděkování si zaslouží i zastupitelé naší obce, kteří podpořili 

náš záměr o rekonstrukci půdního prostoru na naší škole – vytvoření dalších učeben a kabinetů. Je 

vypracován projekt a těšíme se na brzkou realizaci. Snahou je udržovat naši školu, školku i školní 

jídelnu ve stavu, který plně vyhovuje všem požadavkům, abychom utvářeli zajímavé a pro děti 

podnětné prostředí.  

 

                                                                                            Mgr. Lenka Galertová, ředitelka školy 
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Zprávy z obecního úřadu a zastupitelstva obce 
 

Usnesení schválená na zasedání zastupitelstva obce Tachlovice dne  7.  12. 2017  
 

USNESENÍ č. 1: Zastupitelstvo obce Tachlovice schvaluje program zasedání.  

USNESENÍ č. 2: Zastupitelstvo obce Tachlovice schvaluje zapisovatelkou zasedání: J. Ponáhlou, 

ověřovateli zápisu: Ing. R. Buchteleho a M. Jansu.  

USNESENÍ č. 3: Zastupitelstvo obce Tachlovice schvaluje návrh rozpočtového opatření č. 3 /2017 

USNESENÍ č. 4: Zastupitelstvo obce Tachlovice schvaluje schodkový rozpočet pro rok 2018, kdy 

schodek v rozpočtu činní 1 921 000,- Kč, který bude pokryt vlastními prostředky na běžném účtu. 

USNESENÍ č. 5: Zastupitelstvo obce Tachlovice schvaluje rozpočet pro Základní školu a 

Mateřskou školu v Tachlovicích, kde je příspěvek zřizovatele na rok 2018 v částce 900 000,- Kč. 

 

Diskuze 

Pan  Klasna a další občané žádali  o vysvětlení k návrhu územního plánu  ( ÚP), především na 

plochu označenou v návrhu jako P5 TX . Jedná se o plochu pod severní stranou zemědělské farmy, 

původně měl pozemek p.č.335/30. 

Starosta odpovídal: nový návrh územního plánu vychází z dosud platného ÚP se všemi jeho 

dodatky  a hlavně z dodatku č. 2 z r. 2004, kde  byl zakreslený pás v šířce až 40 m jako  izolační 

zeleň,  veřejná zeleň. Nyní jsou tyto pozemky zkolaudovány jako zahrady.  Nově navrhovaný ÚP 

zde zakresluje jen malou část plochy, která má odizolovat provoz zemědělské 

farmy. Starosta  důrazně oznámil občanům dotčených pozemků, že on ani zastupitelé nepřipustí, 

aby v ÚP byla uvedena možnost vyvlastnění pozemků plochy P5 TX,  které nabyli v dobré víře a 

mají tam dnes své nemovitosti. Dále starosta doporučil občanům, aby si návrh nového ÚP řádně 

prostudovali, písemně podali námitky, které budou podkladem pro další jednání., zopakoval 

základní koncepci dalšího rozvoje obce, s počtem občanů do jednoho tisíce, s fungující 

infrastrukturu, odpovídající tomuto počtu obyvatel. 

Bodem do diskuze bylo projednávání úpravy jízdního řádu na základě vznesených požadavků od 

našich občanů. Děti, které přestupují v Jinočanech na autobusovou linku 352, která je dopravuje do 

škol v Řeporyjích a Stodůlkách, ji často nestíhají a rovněž nestíhají v Jinočanech vlak. Starosta 

v této věci jednal s panem Brzickým, pracovníkem Ropidu, odpovědným za autobusovou dopravu 

nejen linky 309 a 310, které jsou předmětem jednání. Ten navrhl, aby autobus, který je vypraven 

v 7:08 hodin z Dobříče, byl vypravován z Tachlovic Na Vrškách v 7:05 hod. Tato změna, by stála 

obec Tachlovice asi 3 tisíce Kč měsíčně.  

Pan Vereš upozornil na to, že jen jeden autobus navazuje na vlakové spojení v Jinočanech. Proč 

tedy není změna jízdního řádu upravena tak, aby v ranní špičce alespoň dva spoje linky 310 a 309 

měly upraveny jízdní řád tak, aby bylo napojení na vlak. Pan Vereš mluvil s panem Brzickým, 

který mu řekl, že tento požadavek musí vzejít od obce. Pan starosta uvedl, že jízdní řády 

autobusové dopravy a vlakové dopravy se velmi těžko koordinují. Koordinace takových jízdních 

řádů je těžko proveditelná.  Proto pan Brzický obci navrhnul spoj linky 310 v 7:05 s odjezdem ze 

stanice Na Vrškách. Navrhovaným novým jízdním řádem se řeší návaznost autobusu z Tachlovic 

na autobus v Jinočanech.  

Paní Roztočilová: zda dostává obec kompenzaci za autobusy, které v určitý čas nejedou, vynechají.  

Pan starosta odpověděl: nedostáváme. 

Pan starosta přislíbil další jednání s panem Brzickým o přednesených požadavcích na změny 

v jízdním řádu. 

Další příspěvek do diskuze: Cesta kolem staveb čtyř domů u Kapalíňáku je v dezolátním stavu, je 

po stavbě neuklizená. Starosta stavebníkovi neustále připomíná udržování pořádku kolem staveb a 

silnice. 

Paní Píchová:  Obnova polní cesty na Dobříč od Toskánské ulice.  
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Starosta – cesta je z 1/3 naše, ze 2/3 Dobříče. Uvažuje se o její obnově, avšak až po splnění 

prioritních investic. Provizorní úprava je možná ve spolupráci s panem Michálkem. Starosta uvedl, 

že v navrhovaném ÚP jsou zaneseny polní cesty ve vlastnictví obce - na Vysoký Újezd, na 

Mezouň, do Březné a další. Realizace je možná v budoucnu.  

Další dotaz: uklízení „panelky“ mezi Tachlovicemi a Nučicemi. Panelka se průběžně uklízí. 

Popelnice na návsi: kam je uložit, aby nedocházelo k jejich poškozování. Asi se nabízí možnost 

postavit je na chodník k Obecnímu úřadu. 

Návrh paní Michálkové: Veřejné projednávání nového ÚP organizovat v prostorách školy, protože 

v budově  OÚ není dostačující prostor. 

Pan Buchtele podal zprávu o iniciativě k zajištění řádného čištění odpadních vod v Radotínském 

potoku v obcích Nučice, Rudná a dále na horním toku Radotínského potoka. Obec Tachlovice 

podá v lednu 2018 podnět na ČIŽP ve věci kontroly vodoteče v místě zvaném Pižmovka. 

Pan Buchtele uvedl, že nadřízené orgány, jako je např. Středočeský kraj nepracují koncepčně 

z pohledu nárůstu obyvatel a nepřizpůsobení infrastruktury tomuto nárůstu. Měl na mysli silniční 

dopravu, dopravní obslužnost, čištění odpadních vod, svoz komunálního odpadu a další. 

Pro zdejší rozrůstající se lokalitu nejsou připraveny komunikační cesty, developeři bezohledně 

vyžadují zastavění okolních ploch, komunikace nejsou vůbec způsobilé pro rozrůstající se masivní 

automobilovou dopravu. Vznikají tak velké kolony aut, velké zácpy, znečištění vzduchu z 

výfukových zplodin. My, tady v obci bráníme developerovi v mohutné stavební výstavbě vedoucí 

k velkému nárůstu počtu obyvatel, což okolní obce vůbec nedělají. Starosta poznamenal, že např. 

obec Chýně, která měla původně 450 obyvatel, jich dnes má 10 000. 

Paní Hošťálková: zda bude v ulici Na Skalkách, při její rekonstrukci, zabudováno ještě nějaké 

osvětlení. 

Odpověď pana starosty a pana Soviny: nebude. Ale je možno na jeden stávající sloup přidat lampu. 

Další požadavek na osvětlení v úzkém profilu za/před Jakubskou návsí. Nepočítá se s další 

lampou. 

Pan Smejkal: nepoužívat při každých oslavách rachejtle. Takto investované peníze použít na 

smysluplnější věci. 

Rozprava o vynaložení peněz na pořízení pěkného vánočního stromu, trvalého. Informace od 

starosty: v rozpočtu na rok 2018 se počítá s příspěvkem pro TOPAS s částkou 45 tisíc korun. 

Paní Tůmová připomněla kalendáře na rok 2018, které vydal TOPAS, že jsou stále v nabídce za 80 

Kč.  

Pan Bollardt si stěžoval na nepořádek, který zůstává po nákladních autech, které jezdí po silnici 

K Vinohrádku a Sportovní při pracích na revitalizaci Radotínského potoka. Mají od aut špinavé 

terasy, okna. Až skončí ježdění s náklaďáky, měli uvést cesty do původního stavu, což se nestalo. 

Pan starosta a pan Michálek odpovídali: práce ještě neskončily, pan ing. Slabihoudek, který řídí 

tyto stavební práce, přislíbil úklid v průběhu ledna 2018. Pan starosta bude se zhotoviteli díla 

jednat na schůzce v průběhu 14 dnů, tam tyto stížnosti přednese k vyřízení. 

Starosta podal informaci o revizi Katastru nemovitostí. Jejím cílem je uvedení do souladu 

skutečnosti s evidencí na KÚ. Při zjištění nesrovnalostí KÚ vyzve občana k doplnění; starosta 

přislíbil součinnost při této kontrole. Kontrola má probíhat do konce srpna 2018. 

Paní ředitelka Galertová pozvala občany na Akademii, která se konala 8. 12. 2017 v Lidovém 

domě v Nučicích. Účinkovaly děti z MŠ a ZŠ Tachlovice. 

 

Další informace z obecního úřadu:  

 10. 3. 2018 bude svoz velkoobjemového odpadu kontejnery od 8.00 hodin do naplnění, v 

těchto místech: 1 x Jakubská náves, 1 x Ovčín, 1 x Ke Stráni, 1 x V Mejtě u bytovek a zároveň 

sběr nebezpečného odpadu od 8.00 hod až 10.00 hod na Jakubské návsi.  

 V obci do cca 1. 8. 2017 probíhá revize katastru nemovitostí. 
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 Poplatky v roce 2018: popelnice - cena zůstává stejná 700,- Kč za jednu osobu. Cena za psa 

zůstává stejná - 1 pes 150,- Kč, druhý pes 200,- Kč, důchodci za psa 100,- Kč. Poplatky 

můžete, pokud jste tak ještě neučinili, zaplatit do 15. 2. 2018. Platbu za poplatky provádějte 

převodem na účet 395196369/0800 s uvedením čísla popisného vašeho domu jako variabilního 

symbolu. Po zaplacení si na obecním úřadě vyzvednete známku, kterou umístníte na popelnici.  

Možná je i platba v hotovosti na Obecním úřadě, při které však vznikají fronty, a tak 

z časových důvodů preferujeme platbu převodem na účet.  

 Život rychle běží a neúprosně nám přibývají léta. V roce 2017 oslavilo 70. narozeniny 12 

občanů, jediné byly 75tiny a 80. narozeniny oslavili 3 občané. A také 3 občané krásné 85. 

narozeniny.  

 

TOPAS 

 

Plánujeme pro Vás na začátek roku 2018: 

 

4. 3. 2018    Dětský karneval 
10. 3. 2018  Recitál Jiřího Škváry 
_______________________________________________________________________________ 

 

 
 

Tachlovické listy vydává Obecní úřad Tachlovice v nákladu 325 výtisků, tištěných tiskárnou Caizl Praha. Aktuální 

zprávy a novinky o dění v obci můžete získat přihlášením k odběru novinek na stránkách obce www.tachlovice.cz 

http://www.tachlovice.cz/

